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Algemene beschouwingen 

We kijken terug op een bewogen jaar. 
Met natuurlijk de verkiezingen en de coalitie onderhandelingen.
Bij de verkiezingen zijn bijna alle partijen gelijk gebleven. 
Dus grote politieke verschuivingen zaten er niet in.
Behalve, dat er nog meer dan voorheen, aandacht is voor participatie en communicatie.

Medezeggenschap.
Na een paar maanden verder, kun je nog niet veel verwachten van: 
“Diemen met elkaar en voor elkaar”.

Dat bleek wel bij de bewoners avond Buitenlust.
De organisatie moet nog wennen aan de nieuwe rol.
Maar ondertussen zitten we wel met een wijk waarvan de gevolgen zichtbaar worden.
Stress, na jaren machteloosheid, uit zicht in gespannen gezinssituaties, overspannenheid en burn-out 
bij de bewoners.
Tijd voor een totaal andere aanpak onder de titel “samenbouwen”.
Gelukkig is er nog tijd, zeker nu na de uitspraak van gisteren door de Raad van State.
 
Maar het dan ook best wel moeilijk om de inwoner centraal te stellen en niet vanuit de organisatie te 
denken.
Wel zijn er vorderingen waarneembaar, binnen de gemeentelijke organisatie, om nog meer 
inwonergericht te werken. 

Wonen
Het streven naar meer sociale en midden huurwoningen is onze inzet.
Maar ook hiervoor geldt ook dat er na een paar maanden nog niets over valt te melden.

Duurzaamheid.
Met meerdere hittegolven per jaar gaat de opwarming van de aarde sneller dan de energietransitie.
Dat is zorgelijk en we pleiten dan ook voor een versnelling van de buurtgerichte aanpak.
Een wijkgerichte aanpak heeft zoveel meer voordelen dan alleen de energietransitie.
Ook de veiligheid, sociale aspecten en de leefbaarheid van de buurten kunnen dan met de bewoners 
besproken worden. We zullen echt tempo moeten maken en in sommige buurten is dat al het geval.
Het isolatie en zonnepanelen programma is een goede sprong vooruit en past prima in de buurt 
gerichte aanpak.

Sociaal
Op sociaal gebied doen we het al heel lang goed.
Maar het kan altijd beter en efficiënter.
Voorbeeld is het programma “Grip op het Sociaal Domein” wat meer inzicht moet geven in de kosten 
en prognoses beter kunnen worden gemaakt.
Immers, meten is weten en daarna komt er een programma wat meer gericht is op de taakstelling.

Armoede preventie en bestrijding is in deze tijd volop in beeld.
Daar wordt goed op geparticipeerd, ook door de betreffende wethouder, met nog uit te werken 
toezeggingen.
Door gebrek aan mensen en dus capaciteit gaat het niet zo snel als iedereen verwacht.
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De Omval/OBA.
Het is onmogelijk om in deze beschouwing de uitgelopen financiën bij de verbouwing van de 
Omval/OBA onbesproken te laten.
Elk voordeel heb z'n nadeel is een uitspraak van Johan Cruijff. Maar die stelling kan je ook omdraaien 
in “Elk nadeel heb z’n voordeel”.
Om met de nadelen te beginnen. 
De raad gaat over het budgetrecht en wordt nu geconfronteerd met een voldongen feit.
De komende jaren drukt er zo’n 80.000 euro op de begroting aan afschrijvingen en rente.

Het voordeel is dat de overschrijding niet is verdwenen in een bodemloze put. 
We zijn het geld niet kwijt aan een gokorganisatie op de Kaaimaneilanden of een faillissement.
Het voordeel is dat de overschrijding een bezit wordt. 
Namelijk de vaste materiële activa, waar gebouwen onder vallen, neemt toe.
Als linkerzijde van de balans toeneemt dan moet de rechterzijde van de balans ook toenemen voor 
het evenwicht. 
Het vermogen van de gemeente stijgt dus en dat is weer goed voor de financiële positie.

Ten slotte.
De begroting en uit de beantwoorden van de vele technische vragen stralen grip uit en dat geeft 
vertrouwen in de toekomst.
We gaan gezamenlijk verder, met de gehele raad, voor een “Diemen met elkaar en voor elkaar”

Tot zover,

Diemen, 3 november 2022.


